



Memorandum

To: Mayor Bryan McGillis, Council, CAO Debi LucasSwitzer
From: John Mesman, Team Lead, Communications and Outreach
 Alison McDonald, Team Lead, Approvals
Date: January 14th, 2021
RE: **Partner County Planning Study: Natural Heritage System**

The United Counties of Prescott and Russell (UCPR) and the United Counties of Stormont, Dundas, and Glengarry (SDG) have partnered with South Nation Conservation (SNC) to complete a Natural Heritage Systems (NHS) study in Eastern Ontario.

An NHS is a network of interconnected natural features such as forests, rivers, wetlands, and agricultural lands. These systems are made up of core natural areas and natural linkages that support wildlife movement and natural processes necessary to maintain biological diversity, natural functions, and ecosystems.

As a provincial requirement, both Counties identify NHS policies in their Official Plans to protect the ecological integrity of these areas. Through a unique partnership, SNC is completing an updated study on behalf of both Counties to ensure these policies remain appropriate, effective, and implementable.

SNC has also been working with the Raisin Region Conservation Authority and 14 municipalities in both Counties, along with indigenous partners and other special interest groups to best redefine the NHS while finding a balance between indigenous ecosystems and the importance of agricultural and other land uses in the region.

Practically, this will include Official Plan Amendments and updated schedules that are locally focused and consistent with provincial policy requirements.

The Counties have also identified a need to define important linkages within the natural system (e.g. watercourses, wetlands, public lands, lands with environmental protection).

SNC will be hosting online public consultations in February on the draft NHS maps and will be seeking public input on the proposed mapping and policy framework.

SNC has a long history of working with communities to collect ecological data, manage lands, engage people on environmental issues, and deliver environmental approvals on the ground.

Please join us online:

- Tuesday, February 9th, 2021 at 7:00 pm (SDG)
- Wednesday, February 10th, 2021 at 7:00 pm (UCPR)
- Sessions will be livestreamed via www.youtube.com/SouthNationCA





SOUTH NATION
CONSERVATION
DE LA NATION SUD

Prescott
Russell



Letters will be sent to identified stakeholders, and notices of meeting dates have been published in popular newspapers throughout both Counties, on municipal websites, and social media.

Further, SNC has developed bilingual online public engagement tools available at www.nation.on.ca/nhs to support the NHS study and consultation sessions, including:

- Draft Natural Heritage System and public land maps,
- Interactive story map to help explain the project,
- Smartphone application to report keystone wildlife sightings, like moose,
- Frequently asked questions,
- Online feedback survey.

For more information please do not hesitate to contact Taylor Campbell at 1-877-984-2948 or tcampbell@nation.on.ca.

Sincerely,

John Mesman,
Team Lead, Communications,
South Nation Conservation.

Alison McDonald,
Team Lead, Approvals,
South Nation Conservation.



SOUTH NATION
CONSERVATION
DE LA NATION SUD

Prescott
Russell



Mémoire

Destinataires : Maire Bryan McGillis, Council, DG Debi LucasSwitzer
De : John Mesman, chef d'équipe, Communications et sensibilisation
Alison McDonald, chef d'équipe, Approbations
Date : 14 janvier 2021
Objet : **Étude de planification pour les comtés partenaires :
Systèmes du patrimoine naturel**

Les Comtés unis de Prescott et Russell (CUPR), et de Stormont, Dundas et Glengarry (SDG) se sont associés à la Conservation de la Nation Sud (CNS) pour mener à bien une étude sur les systèmes du patrimoine naturel (SPN) dans l'Est de l'Ontario.

Un SPN est un réseau d'éléments naturels interconnectés tels que forêts, rivières, zones humides et terres agricoles. Ces systèmes sont constitués de zones centrales et de liens naturels qui soutiennent les déplacements de la faune et les processus naturels nécessaires au maintien de la diversité biologique, des fonctions naturelles et des écosystèmes.

Conformément à la réglementation provinciale, les deux comtés doivent définir des politiques relatives aux SPN dans leurs plans officiels afin de protéger l'intégrité écologique de ces zones. Grâce à un partenariat unique, la CNS réalise une étude actualisée au nom des deux comtés afin de s'assurer que ces politiques soient appropriées, efficaces et applicables.

La CNS a également travaillé avec l'Office de protection de la nature de la région Raisin et avec 14 municipalités des deux comtés, ainsi qu'avec des partenaires autochtones et d'autres groupes d'intérêts spéciaux pour redéfinir au mieux les SPN tout en trouvant un équilibre entre les écosystèmes indigènes et l'importance de l'utilisation des terres agricoles et autres dans la région.

Concrètement, il s'agira de modifier le Plan officiel et de mettre à jour les annexes en fonction des besoins locaux et des exigences des politiques provinciales.

Les comtés ont également souligné la nécessité de définir les liens importants au sein des systèmes naturels (par ex., les cours d'eau, zones humides, terres publiques, terres protégées).

En février, la CNS organisera des consultations publiques en ligne sur les projets de cartes du SPN et sollicitera les commentaires du public sur la cartographie et le cadre politique proposés.

La CNS travaille depuis longtemps avec les collectivités pour recueillir des données écologiques, gérer les terres, faire participer les gens aux questions environnementales et délivrer des approbations environnementales sur le terrain.



SOUTH NATION
CONSERVATION
DE LA NATION SUD

Prescott
Russell



Nous vous invitons à vous joindre à nous en ligne :

- Mardi 9 février 2021 à 19 h (SDG)
- Mercredi 10 février 2021 à 19 h (CUPR)
- Les sessions seront en direct via www.youtube.com/SouthNationCA

Des lettres seront envoyées aux parties prenantes concernées, et des avis de convocation ont été publiés dans les journaux locaux des deux comtés, sur les sites web municipaux et dans les médias sociaux.

La CNS sera également disponible pour rencontrer individuellement les parties prenantes intéressées du 8 au 22 février sur demande. Les rendez-vous peuvent être pris à l'adresse www.nation.on.ca/nhs.

En outre, la CNS a mis au point des outils bilingues d'engagement du public en ligne, disponibles sur www.nation.on.ca/nhs, pour soutenir les séances d'étude et de consultation des SPN, notamment :

- Cartes du projet de systèmes de patrimoine naturel et des terres publiques
- Carte narrative interactive pour aider à expliquer le projet
- Application pour smartphone permettant de signaler les principales observations d'animaux sauvages comme l'élan
- Questions fréquemment posées
- Questionnaire de rétroaction en ligne

Pour de plus amples renseignements, n'hésitez pas à communiquer avec Taylor Campbell au 1-877-984-2948 ou à tcampbell@nation.on.ca.

Cordialement,

John Mesman
Chef d'équipe, Communications
Conservation de la Nation Sud

Alison McDonald
Chef d'équipe, approbations,
Conservation de la Nation Sud